
След наглата и демонстративно 
провокационна „визита“ на 
престарялата американска 
политическа дама Нанси 
Пелоси в Тайпе, столицата 
на остров Тайван, която бе в 
разрез с всички официални 
американско-китайски документи 
за „Един Китай“, включващи 
презумпцията, че и неголямата 
тайванска територия е неделима 
част от КНР, на шести август 
говорителят на Белия дом 
заяви, че „действията на Китай 
в близост до Тайванския проток 
са били провокация и проява на 
безотговорност“. 

Тази „гневна“ реакция на 
Вашингтон последва, след като 
тайвански представители били 
заявили, че китайски бойни 
самолети и военни кораби са 
„направили репетиция за атака 
срещу острова“. 

„Тези действия представляват 
значителна ескалация в опитите 
на Китай да промени статуквото. 
Те са провокация, проява на 
безотговорност и увеличават 
риска от грешки”, изтъква 
говорителят на Чичо Сам.

Интересно е, че това 
„дълбокомислено“ изявление дойде 
броени дни след като конгресмен 
Пелоси цъфна в Тайпе, въпреки 
сериозните предупреждения 
на официален Пекин, че това е 
една необмислена и сериозна 
дипломатическа и политическа 
провокация.

Пристигнах, за да 
„поразритаме кошера“. С 
този уличен жаргон Пелоси 
практически изчерпа основната 
цел на няколкочасовото си 
посещение в Тайпе: да изпробва 
нервите и сдържаността на Китай. 
Но ако тя се осмелява да нарича 
една велика азиатска държава 
„кошер“, у мен възниква въпросът 
как би трябвало да наричаме 
страната, от която Пелоси идва?

Петър Герасимов .

Трезвомислещите 
хора сами ще 
намерят отговор 
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2Общото събрание на ООН 
потвърди нарушението на 
Резолюция № 2758
Председателят на 76-ото общо 
събрание на ООН Абдулах Шахид 
потвърди, че Резолюция № 2758 
е обвързваща за всички страни и 
позицията му за визитата на Нанси 
Пелоси в Тайван е същата като на 
генералния секретар на ООН. 

Как изглеждаше 
китайската икономика 
през първата половина  
на 2022 година
В този период международната 
обстановка се усложни още 
повече, а неблагоприятните 
последици от COVID-19 в Китай 
оказаха негативно влияние върху 
националната икономика. 

I I 8-9
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Всяко село с  
детска градина
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Развитие на  
водородната енергeтика
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Китайските филми 
събуждат интереса към 
традиционната култура

Китай ще предприеме 
всички необходими 
мерки за категорична 
защита на държавния 
суверенитет и 
териториалната си цялост 
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новини

Национален  
фитнес ден
Тази година  
на 7 август  
бе проведен  
14-ят национален 
фитнес ден 
в Китай и по 
този повод в 
различните райони 
бяха организирани  
много 
разнообразни 
фитнес 
мероприятия за 
малки и големи.

Валутният резерв  
нарасна с 1,07%

Трезвомислещите  
хора сами ще  
намерят отговор 

края на юли ва-
лутният резерв 
на Китай въз-
лиза на 3,1 три- 
лиона щатски 
долара, което 

е увеличение с 32,8 ми- 
лиарда долара, или ръст 
от 1,07% спрямо края на 
юни, съобщи Уан Чунин, 
говорител на Държавно-
то управление за чуждес-
транни валути.

През юли китайският 
валутен пазар е бил ста-
билен, а вътрешното тър-
сене и предлагане на чуж-
дестранни валути са били 
балансирани.

Към момента глобална-
та икономика е изправена 

пред невиждани предизви-
кателства и несигурност, а 
международният финан-
сов пазар е нестабилен. 

Благодарение на мер-
ките на правителството на 
Китай за ефективно коор-
диниране на политиките 
за превенция на епидеми-
ята и икономическото раз-
витие, китайската иконо-
мика показва силна устой-
чивост, голям потенциал 
и достатъчна жизненост. 

Според прогнозите в 
дългосрочен план ико-
номическата ситуация в 
страната ще продължи да 
се подобрява, а обемът на 
валутния, резерв ще бъде 
стабилен.

Най-близкото до ума е, 
че САЩ вече приличат на 
истинска лудница, обърна-
та с краката нагоре – нор-
малните люде са изоли-
рани и държани под кон-
трол с всякакви способи, 
а буйно лудите се радват 
на пълна свобода.

Те тичат насам-натам 
по страната и по света, 
обиждат и се хапят вза-
имно, говорят идиотщи-
ни и се… самоизтребват. 
Себе си, а и други невин-
ни жертви. (Вижте справ-
ките за десетките хиляди 
убити годишно от неяс-
на и немотивирана, слу-
чайна и жестока употре-
ба на огнестрелно оръжие 
в САЩ.) Очевидно в Ко-
декса на човешките пра-
ва в Щатите е заложен и 
принципът, че всеки чо-
век има правото да бъде 
застрелян от куршума на 
озверял психопат.

Извън горчивата иро-
ния за Щатите от днешния 
ден може спокойно да се 
каже, че те живеят под уп-
равата на геронтократите 

– престарели, отдавна из-
носени политици. (Вижте 
президента Джо Байдън, 
който пада по стълбичката 
на самолета заради по-си-
лен порив на вятъра. Или 
въпросната Нанси Пелоси, 
приличаща на оживяла 
мумия от небезизвестния 
восъчен музей на мадам 
Тюсо в Лондон.) 

Тази геронтокрация в 
САЩ ми напомня за съ-
щата ситуация в СССР, 
няколко години преди да 
рухне. Именно тази ге-
ронтокрация бе една от ос-
новните причини за раз-
пада – без един-единствен 
изстрел!!! – на най-голяма-
та евроазиатска империя. 
В наши дни подобен крах 
логично дебне и следваща-
та геронтократска съюз-
на държава United States 
of America. 

А що се отнася до въ-
проса кой е безотговорен 
и кой провокира, трезво-
мислещите хора сами мо-
гат да намерят отговора.

Заб.: Материалът  
е излъчен на 9. 8. 2022 г.  

от радио Китай за чужбина

В
Пристигнаха първите данни  
от новия сателит за 
наблюдение на екосистемите

К
итайските учени 
заявиха, че са по-
лучили първите 
данни от новия 
сателит за на-
блюдение на въ-

глерода в земната екосисте-
ма. Той бе изстрелян в ор-
бита на 4 август с ракетата 
носител „Чанджън-4B“ от 
центъра за изстрелване на 
сателити „Тайюен“, провин-
ция Шанси.

До вечерта на 4 август 
наземните станции в Пекин 
и Синдзян-уйгурския авто-
номен район са проследи-
ли и получили общо 306 GB 
данни от три задачи, про-
дължили 25 минути.

Натоварен със задача-
та да следи за поглъщане-
то на въглеродния диоксид 

от горите, сателитът ще по-
могне в усилията на Китай 
за постигане на въглероден 
неутралитет, предоставяйки 

подкрепа и услуги в области 
като горското стопанство, 
пасищата и екологичната 
среда.

редседателят на 
76-ото общо съ-
брание на ООН 
Абдулах Шахид 
потвърди наско-
ро, че Резолю-

ция № 2758 от 1971 г. е об-
вързваща за всички страни.

В интервю за агенция 
Синхуа Шахид посочи, че 
позицията му относно ви-
зитата на Нанси Пелоси в 
Тайван е същата като на ге-
нералния секретар на ООН. 
„Общото събрание ще се 
съобрази със съответните 
решения по този въпрос. 
Резолюция № 2758, при-
ета на 25 октомври 1971 г. 
(на 26-ата сесия на Общо-
то събрание), признава пра-
вителството на Китайска-
та народна република ка-
то единствения законен 

П

представител на Китай в 
ООН“, посочи той.

Преди дни генерални-
ят секретар на ООН Анто-
ниу Гутериш посочи: „На-
шата позиция е ясна. Ние 

Общото събрание на ООН 
потвърди нарушението на 
Резолюция № 2758

се придържаме към резо-
люциите на Общото събра-
ние на ООН и принципа 
за „един Китай“. Всички 
наши действия се базират 
на тях“.

I стр. 1
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1970年4月24日，中国在酒泉卫星发射中心成功发射第一颗人
造地球卫星“东方红一号”。

2013年6月3日，神舟十号飞船、长征二Ｆ遥十火箭组合体，从酒
泉卫星发射中心载人航天发射场技术区垂直转运至发射区。

学习进行时丨这片承载航天梦想的土地，习近平总书记牵挂于心

2022年RCEP经贸合作高层论坛在青
岛开幕
7月28日，与会者在论坛上拍照。
当日，以“新机遇·新格局·新启航”为主题的2022年
RCEP经贸合作高层论坛在青岛开幕。论坛采用线上
线下相结合形式，重点聚焦区域全面经济伙伴关系协
定（RCEP）实施、普及等技术层面，围绕深化贸易投
资合作、加强产业链供应链对接等议题展开研讨。论
坛设置开幕式、签约及成果发布、特别致辞、专题研
讨及主题展示等环节。

《中国共产党重要文献汇编》 
首批十二卷出版发行

新华社北京8月8日电由
中共中央党史和文献研究
院、中央档案馆合作编辑
的《中国共产党重要文献
汇编》首批文献集，近日
由人民出版社出版发行。

《中国共产党重要文
献汇编》是一套学习研究
党的历史的权威文献资料
集。这次出版的首批文献
集主要包括1921年至1927
年期间党的重要文献，共
12卷，430余万字，建党以
前形成的部分重要文献以“
附编”收入第1卷中。首批出
版的这些重要文献，全面
系统反映了马克思主义传
入中国后对中国社会产生
的巨大影响；反映了先进的
中国人选择科学理论、确
立马克思主义信仰的思想
脉络；反映了早期共产党
人在马克思列宁主义指导
下，对中国革命基本问题
的创造性探索，以及为实
现民族复兴所进行的英勇
斗争。这些重要文献，清晰

【学习进行时】习近平
总书记对航天事业发展
高度重视。酒泉卫星发射
中心是中国航天事业的发
祥地之一，党的十八大以
来，习近平总书记两次来
到这里。新华社《学习进
行时》原创品牌栏目“讲习
所”今天推出文章，与您一
同学习感悟。

探索浩瀚宇宙，发展航
天事业，建设航天强国，
是中华民族不懈追求的航
天梦。航天梦是强国梦的
重要组成部分。

党的十八大以来，习近
平总书记多次视察卫星发
射中心、会见航天员和航
天工作者，多次作出重要
指示，就中国航天事业发
展作出一系列重要论述，
充分体现了对航天事业的
关心和重视。

酒泉卫星发射中心是
中国航天事业的发祥地之
一，党的十八大以来，习近
平总书记两次来到这里。

2013年2月2日，在甘肃
考察期间，习近平总书记
来到酒泉卫星发射中心，
向安葬在东风革命烈士陵
园的聂荣臻元帅和为中国
航天科技事业献身的英烈
敬献花篮，向共和国的功
臣们表示敬意。

这次视察中，习近平总
书记表示，踏上这片承载
着中华民族光荣和梦想
的土地感到很高兴。他勉
励大家发扬“两弹一星”精
神、载人航天精神和“东
风精神”，以民族复兴为己
任，追求卓越，扎根大漠，

报效祖国和人民。
2013年6月11日，刚刚从

国外结束访问回国，习近平
总书记又来到酒泉卫星发
射中心观看神十发射。

神舟十号载人航天飞
行任务，是中国载人航天
工程“三步走”战略第二步
第一阶段的收官之战，对
巩固和完善空间交会对
接技术、推动空间实验室
和空间站建设具有重要
意义。

当天，习近平总书记来
到航天员公寓问天阁，为
即将出征的航天员聂海
胜、张晓光、王亚平壮行。
习近平总书记用“敢上九天
揽月”表达他对3名航天员
的鼓励和祝愿。

当年适逢中国载人航天
飞行10周年，10艘神舟飞
船发射升空，10名航天员

数十年来，几代航天人
接续奋斗，中国航天事业
走出了一条自力更生、自
主创新的发展道路，创造
了一系列举世瞩目的辉煌
成就，积淀了深厚博大的
航天精神。

酒泉卫星发射中心作
为中国航天事业的发祥地
之一，无愧为“承载着中华
民族光荣和梦想的土地”，
一代代航天人无愧为“共
和国的脊梁”。

1958年，酒泉卫星发
射中心组建。1960年11月
5日，中国自己制造的第一
枚导弹在这里成功发射。
聂荣臻元帅激动地说，这
是中国军事装备史上一个

遨游太空，航天人用成功
宣誓他们的信念和决心。

习近平总书记指出，发
展航天事业，建设航天强
国，是我们不懈追求的航
天梦。

重要的转折点。1966年10
月27日，中国唯一一次原
子弹、导弹结合试验在这
里进行。1970年4月24日，
中国第一颗人造地球卫
星“东方红一号”从这里飞

上太空，举国为之欢腾。
党的十八大以来，酒泉

卫星发射中心充分发挥资
源优势，积极拓展测试发
射能力，航天员搜索回收
能力和其他科研试验能
力，集液体火箭、固体火
箭及应急发射于一身，飞
船发射与回收于一体。特
别是近几年来，这里每年
承担航天任务达到20次
以上。

60多年来，酒泉卫星发
射中心共发射了近300颗
卫星、14艘神舟飞船，并
发射天宫一号、天宫二号，
进行了上千次其他各类火
箭发射试验。自2021年中
国空间站进入建设阶段以
来，酒泉卫星发射中心常
态化值守载人飞船发射和
返回、应急救援、应急搜
救等任务，成为航天员进
出太空的航天港。

中国航天事业取得的
成就，充分展示了中国道
路、中国精神、中国力量的
伟大，坚定了全国各族人
民实现中华民族伟大复兴
的中国梦的决心和信心。

习近平总书记强调，不
管条件如何变化，自力更
生、艰苦奋斗的志气不能
丢。他勉励新时代的航天
工作者，敢于战胜一切艰
难险阻，勇于攀登航天科
技高峰，让中国人探索太
空的脚步迈得更稳更远，
早日实现建设航天强国的
伟大梦想。

观历史，看未来，中华民
族非凡的创造力将永载人
类文明发展的光辉史册。

地记录了中国共产党筹建
和创立的艰辛路程，记录了
马克思主义中国化历程中
与各种错误思潮进行的尖
锐交锋，记录了中国共产党
人确立初心、担当使命的
光辉历程，记录了中国共产
党不断以伟大自我革命引
领伟大社会革命的壮阔历
史，同时也呈现了中国共产
党逐步形成并坚定践行的
伟大建党精神。

中国共产党重要文献

汇编》的编辑出版，将有
助于深化拓展党史学习
教育，有助于广大党员、干
部、群众从党的历史中汲
取力量、坚定信心，更加
紧密地团结在以习近平同
志为核心的党中央周围，
高举中国特色社会主义伟
大旗帜，坚持以习近平新
时代中国特色社会主义思
想为指导，奋力谱写全面
建设社会主义现代化国家
崭新篇章。
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Китайските 
математици бяха 
отличени на Деветия 
международен конгрес

Чунцин осигурява заетостта  
на новозавършилите висшисти

еветият между-
народен конгрес 
на китайски-
те математици 
беше открит на 
31 юли в Нанд-

зин, столицата на източ-
нокитайската провинция 
Дзянсу. Шестдневният кон-
грес събра известни мате-
матици от цял свят, за да 
обсъдят текущото разви-
тие и бъдещата посока на 
чистата и приложна мате-
матика.

Сред всички събития 
наградите на конгреса при-
вличат най-голямо внима-
ние. Това е най-високото 
отличие за китайските ма-
тематици.

Тази година златният  
медал на международ-
ния конгрес по математи-
ка, признат за най-високо-
то постижение в сферата, 
отиде при Дин Дзиен от 
Пекинския университет за 
решаването на няколко за-
дачи в областта на вероят-
ностите и математическа-
та физика. 

Наградите по матема-
тика се връчват като при-
знание за китайски ма-
тематици на възраст под 
45 години за изключител-
ни постижения в основна-
та и приложната матема-
тика или за изключите-
лен принос в развитието 

на науката. Тази година 
най-младият носител на 
отличие от Конгреса е ед-
ва на 28 години.

По темата за междуна-
родното сътрудничество в 
областта на математика-
та професор Циу Чънтун, 
съосновател и президент 
на Международния кон-
грес на китайските мате-
матици, каза на прескон-
ференция след церемония-
та по откриването, че през 
последните години много 
китайски учени и студен-
ти са били фалшиво обви-
нени или дори санкциони-
рани, което е създало ба-
риери пред международно-
то сътрудничество в науч-
ните изследвания. 

„Смятаме, че това из-
цяло са политически мо-
тивирани действия на пра-
вителствата, а не желани-
ята на учените“, каза Циу. 
„Важно е да поддържаме 
приятелски обмен с учени 
от други страни, като на-
пример САЩ и европей-
ските страни.“

Относно бъдещето на 
китайската математика 
Циу очертава посоката на 
развитие: „Ако искаме да 
станем силна математиче-
ска сила, трябва да водим. 
А способността да водиш 
трябва да идва от креатив-
ността,“ казва професорът.

еотдавна Чунцин 
публикува про-
грама за осигу-
ряване на зае-
тост на завърши-
лите висше обра-

зование, чиято цел е за ця-
лата година да бъдат съз-
дадени 600 хиляди нови ра-
ботни места, за да поддър-
жат процента на безрабо-
тица сред тази група по-ни-
сък от 5,5%, а заетостта – 
над 90%.

Програмата включва 35 
конкретни мерки в три ас-
пекта – стабилизиране на 
бизнеса, осигуряване работа 
за ключови групи и оптими-
зиране на услугите, свърза-
ни с пазара на труда.

Открити са два нови близки  
до Земята астероида

т китайската обсерватория 
„Дзъдзиншан“ съобщиха, че 
наскоро са открили два нови 
близки до Земята астероида.

Те са обозначени като 2022 
OS1 и 2022 ON1 и бяха забе-

лязани за първи път от телескоп на об-
серваторията съответно на 23 и 24 юли. 
Тяхното откритие бе потвърдено от Цен-
търа за малки планети на Международ-
ния астрономически съюз.

До момента телескопът, който е един-
ственото голямо оборудване на Китай, 
свързано с Международната мрежа за пре-
дупреждение за астероиди, е открил 32 
близки до Земята астероида.

О
Астероидите 2022 OS1 и 2022 ON1 са 

от групата на Амур. Според изчисления- 
та на астрономите те са с диаметър съ-
ответно 230 м и 45 м.

Китай ще достави 12 скоростни влака на Индонезия
11 високоскоростни електрически пътнически и един 
инспекционен влак бяха произведени специално за 
високоскоростната железопътна линия Джакарта 
– Бандунг от CRRC Qingdao Sifang Co. и ще бъдат 
транспортирани до Индонезия в най-скоро време.

През цялата година Чун-
цин ще пусне информация 
за 1 милион позиции и 
ще проведе 1000 различни 

панаира за работна ръка, за 
да помогне на завършили-
те вузове да се реализират 
на пазара на труда.

Международно изложение  
за търговия с услуги в Китай 
ще е с екологичен акцент

М
еждународно 
изложение за 
търговия с ус-
луги в Китай 
тази година за 
първи път ще 

се фокусира върху екологич-
ните услуги, заявиха орга-
низаторите Beijing Capital 
Group Exhibitions & Events.

Поставяйки акцент вър-
ху области като нисковъгле-
родните енергии и икономи-
ка, въглеродния неутрали-
тет и зелените технологии, 
на изложението ще бъдат 
показани най-новите пости-
жения и технологични при-
ложения в сектора на еко-
логичните услуги в свето-
вен мащаб, за да се насър-
чат иновациите и сътрудни-
чеството сред съответните 
компании. Предвидени са и 
близо 30 форума и срещи, 
на които ще бъдат обсъдени 

теми като въглеродния пик 
и неутралитет, търговията с 
въглеродни емисии и зеле-
ните градове.

Китай си постави за цел 
да достигне пика на въгле-
родните си емисии до 2030 г.,  

а до 2060 г. да постигне въ-
глероден неутралитет.

Международното изло-
жение за търговия с услу-
ги в Китай ще се проведе 
от 31 август до 5 септември 
в Пекин.
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В
отговор на неверните 
тези, изразени от Съе-
динените щати относ-
но посещението на 
председателката на Ка-
марата на представите-

лите г-жа Нанси Пелоси в ки-
тайски Тайван, говорителят на 
посолството на Китайската на-
родна република в България би 
искал да направи следните уточ-
нения:

Невярна теза 1:  

Посещението на  

г-жа Пелоси е изцяло нейно 

лично решение.
Като съставна част на систе-

мата за държавното управление 
на САЩ, Конгресът би трябва-
ло да се придържа към полити-
ката на изпълнителната власт за 
„един Китай“ и да не осъщест-
вява под каквато и да е форма 
официални контакти с Тайван-
ския регион на Китай. Китай ви-
наги се е обявявал против посе-
щения на членове на Конгреса на 
САЩ там и американската ад-
министрация носи отговорност 
това да не се случва. Г-жа Пе-
лоси е настоящата председател-
ка на Конгреса на САЩ и ней-
ната визита в Тайван под каква-
то и да е форма и причина е се-
риозна политическа провокация, 
целяща засилване на официал-
ните контакти между Съедине-
ните щати и Тайван. Китайска-
та страна и народ при никакви 
обстоятелства няма да приемат и 
се съгласят с подобни действия.

Невярна теза 2:  

Политиката на САЩ към 

Тайван не се е променила.

Принципът за „един Китай“ 
е консенсус на международната 
общност и основен в междудър-
жавните отношения. През 1978 г.  
САЩ поеха следния ясен анга-
жимент в комюникето за уста-
новяване на дипломатически от-
ношения: 

„Съединените щати призна-
ват правителството на Китайска-
та народна република за един-
ственото законно правителство 
на Китай. В този контекст аме-
риканският народ ще поддържа 
културни, търговски и други не-
официални отношения с народа 
на Тайван“. 

През последните години оба-
че, САЩ заявяват на думи, че 
следват политиката за „един Ки-
тай“, но в действията си непре-
къснато отстъпват от нея и се 
стремят да я обезсмислят. Съе-
динените щати не само приеха 
едностранно Закон за отношени-
ята с Тайван и т.нар. „шест гаран-
ции“ по отношение на Тайван, 

които Китай никога не е при-
знавал и на които се е противо-
поставял последователно, но се 
отклоняват от ангажиментите 
си да не поддържат официални 
връзки с Тайван и непрестанно 
повишават нивото на контакти-
те си с властите на острова, про-
дължават да увеличават продаж-
бата на въоръжение на Тайван, 
отправяйки съзнателно провока-
ции към „червените линии“ на 
Китай, с които страната ни оба-
че е напълно наясно. 

Историческите реалности по 
тайванския въпрос са ясни, как-
то и фактът, че двете страни на 
Тайванския проток принадлежат 
към един Китай. Пекин няма да 
допусне да бъдат пресечени „чер-
вените линии“, ще се противо-
постави твърдо на тайванските 
сепаратисти и намесата на външ-
ни сили и няма да им остави ни-
какво пространство за действие.    

Невярна теза 3:  

Съществува прецедент, 

свързан с посещение на 

председател на Камарата на 

представителите на САЩ  

в Тайван.
Грешки, допуснати от Съеди-

нените щати не могат да бъдат 
оправдание за нови грешки. През 
последните години, вследствие 
на влиянието на външни сили, 
в ситуацията около Тайван на-
стъпиха негативни промени, а 
привържениците на независи-
мостта на острова продължиха 

представят съвършено различна 
картина от реалността и за поре-
ден път показват хегемонистич-
ния манталитет и гангстерска-
та логика на някои хора в САЩ, 
които могат да се резюмират по 
следния начин: ние можем да ви 
провокираме когато пожелаем, 
но вие не можете да възразява-
те или да се защитавате. Това е 
неприемливо за всяка една су-
веренна държава. 

Позицията на китайското пра-
вителство и народ по тайванския 
въпрос е последователна. Реши-
телната защита на националния 
суверенитет и териториалната 
цялост е непоколебима воля на 
милиардния китайски народ, а 
осъществяването на пълното 
обединение на родината – него-
во общо желание и свещен дълг. 
Народната воля не може да бъ-
де игнорирана, а общата тенден-
ция е необратима. 

Нито една страна, сила или 
личност не трябва да подценя-
ват твърдата решимост, воля и 
способност на китайското прави-
телство и народ да защитят дър-
жавния суверенитет и територи-
алната цялост, да постигнат на-
ционално единство и възражда-
не. Китай ще предприеме безус-
ловно всички необходими мерки 
за категорична защита на дър-
жавния си суверенитет и терито-
риална цялост в отговор на ви-
зитата на г-жа Нанси Пелоси в 
Тайван, а отговорността за про-
изтичащите от нея последици, ще 
трябва да бъде поета от САЩ и 
тайванските сепаратисти. 

да вървят в погрешна посока. 
Ако тайванските сепаратисти не 
бъдат спрени навреме, ситуаци-
ята най-вероятно ще излезе из-
вън контрол. 

Китай нееднократно и недву-
смислено е заявявал на амери-
канската страна, че е категорич-
но против посещение на предсе-
дателката на Камарата на пред-
ставителите в Тайван. Официал-
ните лица в САЩ би трябвало 
да могат да разберат ясно важ-
ността, деликатността и опасно-
стите, свързани с този въпрос. 
Пекин настоява твърдо амери-
канската страна да се придър-
жа с практически действия към 
принципа за „един Китай“ и ан-
гажиментите в трите съвместни 
комюникета, да реализира по-
етите от лидерите на САЩ ан-
гажименти да не се стремят към 
нова Студена война с Китай, да 
не се опитват да променят ки-
тайската политическа система, 
да не формират антикитайски 
съюзи и да не подкрепят неза-
висимост на Тайван, както и да 
не влизат в конфликти или кон-
фронтация с Китай, продължа-
вайки по този нереалистичен и 
опасен път. 

Невярна теза 4:  

САЩ са против едностранна 

промяна в статуквото и 

действия, подкопаващи мира в 

района на Тайванския проток.

Коментарите на американска-
та страна по тайванския въпрос 

Китай ще предприеме всички необходими 
мерки за категорична защита на държавния 

суверенитет и териториалната си цялост 
Говорителят на Посолството на Китайската народна република в България 
осъжда 4-те неверни тези, изтъквани от САЩ във връзка с посещението на 

председателката на Камарата на представителите г-жа Нанси Пелоси в Тайван
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итайската изчи- 
слителна енер-
гийна индустрия, 
като например 
производството 
на оптични ка-

бели и устройства за съх-
ранение на данни, постигна 
среден ръст от над 30 про-
цента през последните пет 
години, сочат последните 
данни на Министерството 
на промишлеността и ин-
формационните технологии. 

Общата изчислителна 
мощност на Китай вече е 
на второ място в света, се 
добавя към данните на ми-
нистерството. Данните бя-
ха публикувани на Конфе-
ренцията за изчислителна 
мощност през 2022 г., про-
ведена в Дзинан, админи-
стративен център на про-
винция Шандун.

Според доклада всички 
областни и окръжни гра- 

зворът на реките 
Яндзъ, Хуанхъ и 
Ланцан се нами-
ра в северозапад-
ната китайска 
провинция Цин-

хай във вътрешността на 
Цинхай-Тибетското плато. 

Той е известен като „во-
дна кула на Китай“, а про-
винцията осигурява над 60 
милиарда кубически ме-
тра чисти водни ресурси 
годишно към всички райо-
ни по долното им течение.

Китайското Министер-
ство на водните ресурси 
наскоро стартира нова на-
учна експедиция, която има 
за цел да проучи водните 
ресурси и екология в реги-
она. Нейна ключова мисия 
е да наблюдава ледници-
те, както и въглеродните 

запаси във влажните зони.
Експедицията ще пре- 

достави основни данни и 
научнообосновани реше-
ния за предотвратяване и 
управление на рисковете за 
околната среда, за да се из-
бегне опустяването на па-
сищата, както и водната и 
почвена ерозия, причинена 
от намаляването на вода-
та в езерата и реките, зая-
ви член на екипа. 

Освен това проучвани-
ята на учените ще допри-
несат за по-доброто разби-
ране на екологичната среда 
в горното течение на три-
те реки, предоставяйки ин-
формация за изследовател-
ските проекти, включител-
но за защита на река Яндзъ 
и изграждането на нацио-
налния парк „Сандзянюен“.

Мащабът на китайската 
изчислителна индустрия 
надхвърля 1,5 трилиона юана

Научна експедиция ще 
изследва ледниците при 
извора на река Яндзъ

науКа

сторията на най-мощ-
ната ракета носител на 
Китай – Long March-5B, 
е от съществено значе-
ние за Китайската кос-
мическа станция. Ней-

ната мисия е да изведе огромни 
космически апарати в орбита, на-
помня Китайската медийна група.

Китайската космическа стан-
ция се състои от един основен и 
два лабораторни модула. Всеки мо-
дул е огромен и тежи над 20 тона. 

Ракетата Long March-5B използ-
ва множество технологични ино-
вации, зад които стоят години уси-
лия и разработки на китайските 
специалисти, обяснява Радио Ки-
тай за чужбина.

Двигателят, който задвижва ра-
кетата, е нагледно доказателство за 
иновациите в космическата про-
грама на Китай. 

Изграждането на този ракетен 
двигател беше една от най-пред-
извикателните задачи в космиче-
ската програма на Китай, защото 
изисква много иновативни прециз-
ни технологични решения. Двига-
телят на Long March-5B използва 

Иновациите на Long March-5B показват 
космическия капацитет на Китай

течен водород, течен кислород и 
керосин като горива. Тази комби-
нация се нуждае от години изслед-
вания и тестове, за да се достигне 
до успешното излитане.

Двигателят също така е из-
граден от изцяло нови материа-
ли и суперсплави, за да издържи 

Суперсплавите, разработени от Ки-
тай за ракетата, показват изклю-
чителни характеристики и вече са 
използвани в редица други нацио-
нални проекта. Процесът по раз-
работването на двигател с течен 
кислород и керосин също доведе 
до иновативното разработване на 
над 50 нови материала.

Друга важна стъпка в процеса 
беше разработването на самия дви-
гател на ракетата. Да се достигне 
успешен резултат в този процес, 
въобще не се оказа лесна задача 
– през 2001 г. двигателят не издър-
жа четири теста. 5 години по-къс-
но – през 2006 г. – двигателят ве-
че успява да достигне пълна опе-
ративна мощност за 600 секунди. 

Десет години след това, през 
2016 г., двигателят с течен кисло-
род и керосин изпълни първата 
си задача в първия полет на Long 
March-5. Оттогава този двигател 
успешно се прилага в много други 
важни космически мисии, вклю-
чително първата китайска мисия 
на Марс, мисията „Чан‘ъ-5“ и из-
стрелването на основния модул на 
Китайската космическа станция.

на температура до 3000 градуса 
по Целзий при запалване. Разра-
ботването на суперсплави, подхо-
дящи за ракетата, беше първият 
проблем, с който се заеха учени-
те, когато страната одобри проекта 
за създаване на двигател с течен 
кислород и керосин през 2000 г.  

дове вече са внедрили 
широколентова оптич-
на мрежа и броят на по-
требителите с достъп до 
гигабитови услуги е над-
хвърлил 61 милиона, из-
граждайки здрава основа 
за растежа на компютър-
ния бизнес отрасъл.

Към края на юни в 
Китай има общо око-
ло 1,9 милиона 5G базо-
ви станции с повече от 
450 милиона потребите-
ли на 5G мобилни теле-
фони в страната. Според 
Китайската академия за 
информационни и кому-
никационни технологии, 
пазарният мащаб на ин-
дустрията за компютър-
на мощност в Китай над-
хвърли 1,5 трилиона юа-
на през 2021 г.

Трите основни теле-
комуникационни опера-
тора в Китай – „Чайна 

Телеком“ (China Telecom), 
„Чайна Мобайл“ (China 
Mobile) и „Чайна Юни-
ком“ (China Unicom), как-
то и големи фирми като 
телекомуникационния ги-
гант „Хуауей“ стартира-
ха редица нови центрове 
за данни и изчислителни 
центрове в градовете Су-
джоу, Хохот и Чънду. 

„Производственият ка- 
пацитет на центрове-
те за данни в Китай ще 
надхвърли 1,17 милиона 
единици през тази годи-
на. През 2022 г. капита-
ловите разходи на „Чайна 
Мобайл“ за изчислителна 
мощност на мрежата ще 
бъдат десетки милиарди 
юани и предвиждаме ком-
панията ни да продължава 
да увеличава инвестиции-
те си в бъдеще“, увери Гао 
Тонцин, вицепрезидент на 
„Чайна Мобайл“.
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Категорично противопоставяне на  
предизвикателствата на САЩ срещу 
принципната политика за един Китай

Н
а 3 август пред-
седателят на Ка-
марата на пред-
ставителите на 
Конгреса на 
САЩ Нанси Пе-

лоси приключи посещение-
то си в Тайван, по време на 
което прави множество аб-
сурдни твърдения, напри-
мер че САЩ са дали обе-
щание и задължително ще 
бъдат на страната на Тай-
ван чрез т. нар. Закон за от-
ношенията с Тайван. 

Чрез този закон в статия 
във „Вашингтон поуст“ от 
2 август Пелоси се опитва 
да се освободи от отговор-
ностите си относно посе-
щението в Тайван, посоч-
вайки, че визитата й там не  
е в разрез с политиката за 
един Китай.

Всъщност т. нар. „закон“ 
и „гаранциите“ са изработе- 

ни едностранно от Вашинг-
тон и са в разрез с обеща-
нията му в трите съвмест-
ни комюникета между Ки-
тай и САЩ, както и об-
щоприетия от международ-
ната общност принцип за 
един Китай. Каквото и да 
казва Пелоси, визитата й в 
Тайван потъпква официал-
ните обещания на САЩ и 
има отрицателно влияние 
върху мира в Тайванския 
проток, отношенията меж-
ду Китай и САЩ и между-
народния ред.

В света има само един 
Китай и Тайван е недели-
ма част от територията му. 
Правителството на КНР е 
единственото законно пра-
вителство на цял Китай, 
което е изяснено в приета-
та от Общото събрание на 
ООН през 1971 г. Резолю-
ция № 2758. 

През 1979 г. в комюни-
кето за установяване на ди-
пломатически отношения 
между Китай и САЩ Ва-
шингтон също ясно при-
знава, че правителството 
на КНР е единственото за-
конно и в тези рамки аме-
риканският народ ще под-
държа културни, бизнес и 
други неофициални отно-
шения с тайванския народ. 
Като част от американско-
то правителство, Конгресът 
на САЩ трябва категорич-
но да изпълнява политика-
та за един Китай.

От встъпване в длъж-
ност настоящото правител-
ство на САЩ многократ-
но обещава да отстоява по-
литиката за един Китай и 
да не подкрепя „незави-
симостта“ на Тайван. На 
практика обаче говори ед-
но, а прави съвсем друго. 

От засилването на продаж-
бите на оръжия за Тайван, 
изработването на няколко 
негативни закона за остро-
ва до визитата на лице но-
мер 3 там, САЩ непрекъс-
нато нарушават принципа 
за един Китай и сериоз-
но увреждат политическа-
та основа на китайско-аме-
риканските отношения. 

На тазгодишния Свето-
вен икономически форум 
в Давос бившият държа-
вен секретар на САЩ Хен- 
ри Кисинджър посочи, че 
отстояването на принци-
па за един Китай е изклю-
чително важно. САЩ не 
трябва да прибягват до из-
мами или постепенно да 
стимулират „законите за 
два Китая“. 

Пелоси и политиците ка-
то нея трябва да се вслушат 
в гласа на разума.

В света има само 
един Китай и Тайван 
е неделима част от 
територията му. 
Правителството на 
КНР е единственото 
законно 
правителство на 
цял Китай, което е 
изяснено в приетата 
от Общото 
събрание на ООН 
през 1971 г.  
Резолюция № 2758. 

Общественото мнение на Европа и Латинска Америка 
остро осъжда провокативните действия на САЩ

П
рез последни-
те дни между-
народното об-
ществено мне-
ние остро осъ- 
жда Вашингтон 

във връзка с посещението 
на председателката на Ка-
марата на представителите 
на американския Конгрес 
Нанси Пелоси в Тайван.

Бившият италиански 
посланик в Китай Албер-
то Браданини каза в интер-
вю за Китайската медий-
на група, че това е умиш-
лена провокация, плани-
рана от администрацията 
на Джо Байдън, чиято цел 
е да създаде напрежение и 
дори конфликти в района. 

Чрез провокациите си 

Съединените щати отча-
яно се стремят да защитят 
своята хегемония в поли-
тическата, икономическа-
та и финансовата област за 
сметка на интересите на 
останалия свят.

Членът на Чешката ли-
берално-демократическа 
партия Иржи Кобза ка-
за, че САЩ непрестанно 
спазват двойни стандар-
ти, форма на шизофрения, 
която е довела до все по-
вече войни и конфликти 
по света.

Зоран Спасич, дирек-
тор на Центъра за сътруд-
ничество между Сърбия и 
азиатските страни, посо-
чи, че пътуването на Нан-
си Пелоси до Тайван е пре- 

дизвикало напрежение в 
региона. Китайско-амери-
канските отношения са от 
голямо значение за глобал-
ната стабилност. Затрудне-
ният процес на глобално-
то икономическо възста-
новяване вероятно ще бъ-
де засенчен от провокаци-
ите на САЩ.

Професор Захари Заха-
риев, председател на Бъл-
гарската национална фе-
дерация „Един пояс, един 
път“, смята, че САЩ са из-
местили стратегическия си 
фокус на изток, за да ком-
пенсират нарастващото 
влияние на Китай в стра-
ните по маршрута на ини-
циативата „Един пояс, един 
път“. От развитието на 

ситуацията в Тайванския 
проток можем да видим, 
че Щатите правят всичко 
възможно за постигането 
на своята цел.

Българският журналист 
и политически анализатор 
Петър Герасимов изтъкна: 
„Надявам се, че в Съедине-
ните щати има хора, кои-
то могат да запазят спокой-
ствие и да уважават здра-
вия разум, вместо да позво-
ляват подобни провокации 
да останат като скандални 
в човешката история“.

Елиас Джабор, учен от 
университета в Рио Жаней-
ро, каза, че посещението на 
Пелоси е поредното нару-
шение на международно-
то право.

Чрез 
провокациите 
си САЩ отчаяно 
се стремят да 
защитят своята 
хегемония в 
политическата, 
икономическата 
и финансовата 
област

AUKUS създава опасен прецедент за незаконния 
трансфер на ядрени материали

Д
оклад на ки-
тайски академи- 
чни организации  
посочва, че съ-
трудничеството 
с ядрени подвод-

ници в рамките на AUKUS 
създава опасен прецедент за 
незаконния трансфер на яд-
рени материали с оръжеен 
клас и следователно пред-
ставлява крещящ акт на 
разпространение на ядрени 
оръжия. 

САЩ и Великобрита- 

ния заявиха през септември  
2021 г., че ще подкрепят Ав-
стралия в придобиването 
на ядрени подводници съ-
гласно новосъздадения та-
ка наречен тристранен пакт 
за сигурност, известен като 
AUKUS. Докладът, озагла-
вен „Опасна конспирация: 
Рискът от разпространение 
на ядрени оръжия от съ-
трудничеството в областта 
на подводниците с ядрени 
двигатели в контекста на 
AUKUS“, беше публикуван 

неотдавна от Китайска-
та асоциация за контрол и 
разоръжаване и Китайския 
институт за стратегия за яд-
рена индустрия. 

Сътрудничеството с яд-
рени подводници AUKUS 
противоречи на духа на 
Договора за зона без ядре-
но оръжие в Южния Тихи 
океан и също така подко-
пава усилията на страни-
те от АСЕАН за създаване 
на зона, свободна от ядрено 
оръжие в Югоизточна Азия, 

смятат китайските учени. В 
него се подчертава, че това 
сътрудничество подклаж-
да потенциални рискове и 
опасности в множество ас-
пекти, като ядрената сигур-
ност и надпреварата във въ-
оръжаването. В доклада се 
подчертава, че създаването 
на ядрени подводници е го-
ляма опасност за глобалния 
стратегически баланс и за 
стабилността в света.

Сътрудничеството 
с ядрени подводници 
AUKUS противоречи 
на духа на Договора 
за зона без ядрено 
оръжие в Южния 
Тихи океан и също  
подкопава усилията 
на АСЕАН за 
създаване на зона, 
свободна от ядрено 
оръжие 
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1. Своевременно и ефективно 
прилагане на стратегии и 

мерки в макроикономически 
план, възстановяване на 

тенденцията към нарастване 
на икономиката

През месеците януари и фев-
руари 2022 г. китайската иконо-
мика нарастваше стабилно, но 
от март започна да забавя своя 
ръст поради комбинираното вли-
яние на множество фактори ка-
то засилване на глобалните съ-
тресения и последиците от епи-
демията от COVID-19, и достигна 
най-ниската си точка през април. 
От месец май китайското прави-
телство оптимизира макроиконо-
мическата регулация, предприе 
проактивни финансови мерки, 
разпредели нови квоти за еми-
тирането на специални облига-
ции и продължи със своята пред-
пазлива парична политика, реа-
лизирайки серия от политики и 
мерки за стабилизиране на ико-
номиката и насърчаване на по-
треблението. 

В резултат на всичко това, през 
месец юни икономиката на Китай 
се върна към нормалния си ръст 
и възстанови тенденцията към на-
растване. 

През първата половина на годи-
ната, бюджетните разходи надви-
шиха 12,89 трилиона юана, което 
представлява ръст от 5,9% в срав-
нение със същия период на ми-
налата година. Гарантирани бяха 
средствата за ключови области, 
свързани с благосъстоянието на 
китайските граждани, а парич-
но-кредитната политика бе опти-
мизирана, като стабилизирането 
на икономическия ръст зае по-ви-
дно място в нея. Държавата про-
дължи да увеличава подкрепата 
си за реалната икономика с реди-
ца мерки като снижаване на съ-
отношението на задължителните 
резерви лихвен процент на цен-
тралната банка към депозитите и 
връщането на печалбата на цен-
тралната банка към бюджета, на-
сочвайки пазара на кредити към 

понижаване на лихвите, бяха при-
ложени своевременно и редица ин-
струменти на структурната парич-
на политика.

Устоявайки на натиска, през 
първата половина на годината об-
щите икономически показатели 
се стабилизираха и се възстано-
вяват. Първо, китайската иконо-
мика функционира устойчиво и в 
разумен диапазон. Брутният въ-
трешен продукт на страната дос-
тигна 56,26 трилиона юана (8,68 
трилиона долара) по постоянни 
цени, нараствайки с 2,5% в срав-
нение със същия период на ми-
налата година. Второ, заетостта е 
като цяло стабилна. С постепен-
ното възстановяване на икономи-
ческата активност се подобри и 
състоянието на пазара на труда, 
като нивото на безработица през 
първото полугодие в градовете, 
които следи статистиката, е би-
ло средно 5,7%. Трето, цените ка-
то цяло са стабилни. За периода 

нарастването на износа на стоки. 
От януари до юни общият обем 
на китайския стокообмен с чуж-
бина е бил на стойност 19,8 три-
лиона юана (2,92 трилиона дола-
ра) или ръст от 9,4% на годиш-
на база. От тях износът е бил за 
11,14 трилиона юана (1,72 трили-
она долара), което представлява 
увеличение от 13,2% в сравнение 
със същия период на 2021 г. 

Четвърто, търсенето постепен-
но се възстановява. 

Поради влиянието на епидемия- 
та от COVID-19 общите продажби 
на потребителски стоки започнаха 
да спадат от март и за шестмесе-
чието до юни те намаляха с 0,7% 
на годишна база. Със затихване 
на епидемията и поетапното въз-
обновяване работата на бизнеси-
те и пазара, потребението започ-
на да се оттласква от най-ниска-
та си точка и да се стабилизира, 
а освобождаването на подтисна-
тото търсене от всякакъв вид се 

динация между противоепиде-
мичните мерки и социално-ико-
номическото развитие, и прило-
жи пакет от политики и мерки 
за стабилизиране на икономика-
та, укрепи допълнително фунда-
менталната роля на потребление-
то за икономическото развитие и 
се съсредоточи върху стабилизи-
ране на външната търговия, чуж-
дите инвестиции и поддържането 
на социалната стабилност.

Първо, възстанови се промиш-
леното производство, което беше 
започнало да се снижава от месец 
март и спадна с 2,9% през април. 

През май и юни то се възста-
нови, след като редица предприя-
тия подновиха работа и продължи 
да нараства. За първото шестме-
сечие добавената стойност на ки-
тайската промишленост се увели-
чи с 3,4% на годишна база.

второ, наблюдава се устойчив 
ръст на инвестициите. 

Увеличението им през първата 

Как изглеждаше китайската 
икономика през първата  
половина на 2022 година
През първата половина на 2022 г. международната 
обстановка се усложни още повече и стана по-напрегната, 
а неблагоприятните последици от множеството случаи 
на COVID-19 в Китай оказаха влияние върху националната 
икономика. Под ръководството на Централен комитет на 
Комунистическата партия на Китай (ЦК на ККП), начело със  
Си Дзинпин, в съответствие с изискванията за 
предотвратяване на епидемията, поддържане устойчивостта 
на икономиката и защита на развитието, правителството 
и народът работиха за реализирането на редица важни 
мерки като осигуряване на стабилен ръст, стимулиране 
на потреблението и обезпечаване на безпрепятственото 
функциониране на икономическите дейности. Бяха постигнати 
значителни успехи в предотвратяването на епидемията и 
създаването на надеждни бариери срещу разпространението 
на вируса, а икономиката се стабилизира и възстанови. 
Китайската икономика показа своята значителна устойчивост 
и ще продължи да дава своя принос за световния ръст. 

половина на годината бе относи-
телно стабилно и те станаха важна 
сила в подкрепа на икономиката. 
За периода януари-юни, инвести-
циите в дълготрайни активи са на-
раснали с 6,1% на годишна база, 
и благодарение на тях производ-
ството се е увеличило с 10,4%, а 
инфраструктурните капиталовло-
жения – със 7,1%.

Трето, възстанови се ръстът 
на износа. 

През първата половина на го-
дината китайският експорт пока-
за по-добра от очакванията устой-
чивост. След резкия спад от ап-
рил, логистиката на външнотър-
говската дейност постепенно се 
подобри през месец май, външ-
нотърговските предприятия под-
новиха работа и това се отрази в 

януари-юни индексът на потреби-
телските цени нарасна с 1,7%, а 
базовите цени, с изключение те-
зи на храните и енергията, се уве-
личиха с 1% в сравнение със съ-
щия период на 2021 г. Индекси-
те на цените на производител се 
покачиха със 7,7% и макар, как-
то преди да се намират на висо-
ко ниво, ръстът им намалява на 
месечна база.  

2. Инвестициите и износът 
оказват очевидно стимулиращо 

въздействие по отношение 
на пазарното търсене, а 

потреблението на населението 
продължава да расте

От началото на годината ки-
тайското правителство се стре-
ми да провежда ефективна коор- 
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ускори, особено на пазара за ав-
томобили, като бе допълнително 
насърчено от текущи благоприят-
ни политики.

Пето, редица основни показа-
тели се върнаха на обичайните 
си нива. 

С възобновяването на работа-
та и производството, подтиснати-
те производствени нужди на ин-
дустриалните предприятия бяха 
освободени, очакванията на бизне-
са се подобриха, а основните ико-
номически показатели на индус-
триалния и логистичния сектори 
се възстановиха. 

През юни, индексът на мени-
джърските покупки се повиши до 
50,2%; индексът на логистичната 
ефективност достигна 52,1% – с 2,8 
процентни пункта в сравнение с 
предходния месец; обемът на екс-
пресните доставки за първото по-
лугодие надвиши 50 милиарда па-
кета или ръст от около 3,6% на го-
дишна база, а оперативните дохо-
ди на сектора се очаква да бъдат 
близо до 500 милиарда юана, кое-
то е ръст от около 2,8% в сравне-
ние с 2021 г.

3. В структурен план 
икономическите иновации 

продължиха да се развиват, а 
откритостта на високо ниво – 

да се разширява
От март влиянието на руско-ук-

раинския конфликт започна да се 
разпространява, повиши се инфла-
цията в глобален план, а икономи-
ческият ръст на света се забави, 
насложи се влиянието на новите 
варианти на щама “Омикрон” и 
се изостриха пречките пред гло-
балната индустриална верига и ве-
ригата за доставки. 

На базата на стабилизиране 
постигнатото в продоволствената 
сигурност и обезпечаване стабил-
ността на пазарните цени на хра-
ните, Китай продължава по пътя 
на висококачественото развитие, 
създава нови конкурентни предим-
ства и акумулира нови импулси за 
развитие, за да преодолее по-се-
риозните неблагоприятни ефекти 
на усложняващата се вътрешна и 
външна среда.

Първо, продължава основано-
то на иновации развитие, а висо-
котехнологичните сектори ускоря-
ват своя ръст. 

През първото полугодие доба-
вената стойност на високотехно-
логичните индустрии се повиши с 
9,6% на годишна база, значително 
по-високо от ръста от 3,4% на ин-
дустриите над определен размер, 
а добавената стойност на услуги-
те, свързани с предаване на ин-
формация, програмно обезпеча-
ване и информационни техноло-
гии се повиши с 9,2%. Инвестици-
ите във високотехнологично про-
изводство нараснаха с 23,8% и не-
говата водеща роля в индустрия-
та значително се повиши, превръ-
щайки се в светло петно в иконо-
мическото развитие.

второ, ускорява се модерниза-
цията на промишлеността и се 
увеличават двигателите на раз-
витието. 

През първата половина на годи-
ната традиционните отрасли про-
дължиха да преминават към ди-
гитализация, информатизация и 
„интелигентност“, задълбочи се 
интеграцията на дигиталните тех-
нологии и производството, уско-
ри се проникването на модела 
„5G + индустриален интернет“ в 
ключови промишлени отрасли и 

екологичната трансформация на 
традиционни сектори. Голямо ко-
личество нови „зелени“ и ниско-
въглеродни технологии се превръ-
щат в мощна движеща сила за на-
сърчаване преобразуването на тра-
диционни отрасли на промишле-
ността в „зелени“ и нисковъгле-
родни. Бързият ръст на нови про-
дукти в сферата на автомобилите 
с нови енергии и фотоволтаици-
те стана мощен стимул за „зеле-
на“ модернизация на традицион-
ната промишленост.

Трето, Китай продължава да 
разширява отварянето си към све-
та и да допринася за развитието 
на глобалната икономика. 

Страната ни следва модела на 
двойна циркулация, съчетаваща 
вътрешния и външния икономи-
чески цикли, продължава да за-
дълбочава реформата, насоче-
на към опростяване на админи-
стративните процедури, преда-
ване на пълномощия на по-до-
лните управленски звена и оп-
тимизиране на услугата, и е ан-
гажиран със създаването на па-
зарно ориентирана, основана на 
закона и интернационализирана 
бизнес среда, либерализирайки 
по-нататък пазарния достъп, за-
щитавайки стриктно правата на 
интелектуална собственост и га-
рантирайки, че предприятията с 
чужди инвестиции ще бъдат тре-
тирани еднакво с местните и в 

съответствие със закона. Външ-
ната търговия и чуждите инвес-
тиции се стабилизираха, реално 
използваните външни капитали 
нараснаха с 25,6% на годишна ба-
за, а преките чуждестранни ин-
вестиции във всички сектори се 
увеличиха с 5,6%, което даде по-
зитивен принос за стабилизиране 
на глобалната индустриална вери-
га и веригата за доставки и спо-
собства за устойчивото възстано-
вяване на световната икономика.

4. От гледна точка на 
икономическите перспективи, 

различните мерки започнаха 
да дават резултат и 

тенденцията към нарастване 
на стопанството ще се запази 

през втората половина на 
годината

Китайската икономика е устой-
чива и разполага с голям потен-
циал, а основите за дългосрочно-
то й подобряване остават солид-
ни. През второто тримесечие тя 
преодоля негативното въздействие 
на неочаквани фактори и постиг-
на положителен ръст. След като 
започне да се проявява ефектът 
на политиките и мерките за ста-
билизиране на растежа, иконо-
мическата дейност ще се подо-
бри още повече.

Първо, икономиката на голяма 
държава като Китай е устойчива. 

Мащабът на нашата икономика 

е значителен и дългосрочното нат-
рупване на солидна материална 
база и огромния размер на паза-
ра показват своите очевидни пре-
димства.

второ, съществува потенциал 
за възстановяване на търсенето.

Устойчивите инвестиции про-
дължават да нарастват, ускорени 
бяха емитирането и използването 
на специални облигации, реализа-
цията на мащабни проекти и ин-
вестициите в инфраструктура. Фи-
зическото потребление постепен-
но се възстанови и тази тенден-
ция ще продължи с по-нататъш-
ното прилагане на мерки в него-
ва подкрепа.

Трето, оказва се подкрепа за 
възстановяване на производството. 

С ускореното възобновяване на 
работата на предприятията посте-
пенно ще бъдат премахнати пре-
пятствията по индустриалната ве-
рига и веригата за доставки, и дви-
жещата роля на ключови отрасли 
като автомобилостроене и елек-
троника ще бъде усилена, а ло-
гистиката и транспорта постепен-
но ще започнат да функционират 
по-оптимално, което ще помогне 
за по-нататъшното възстановява-
не на производството.

Четвърто, иновациите и раз-
витието набират сила. 

В епидемични условия тра-
диционните индустрии ускори-
ха своето цифровизиране, свър-
заност и трансформацията им в 
интелигентни, а новата движе-
ща сила на новите промишлени 
отрасли продължи да поддържа 
стабилен и бърз ръст.

Пето, гарантирана е макро-
икономическата политика. 

На следващ етап ефектът от та-
кива мерки като широкомащабни 
данъчни облекчения, емитирането 
и използването на специални об-
лигации и по-голяма финансова 
подкрепа за реалната икономика 
ще продължат да се прилагат, по-
магайки за насърчаване на устой-
чивото икономическо възстановя-
ване и развитие.

Гледайки в бъдещето, Китай ще 
работи с останалите страни по све-
та, ще бъде открит и иновативен, 
ще се развива прагматично и ще ра-
боти за насърчаване на глобалното 
икономическо възстановяване и из-
граждане на общност на споделена 
съдба за човечеството!
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анализи

Коментар за КМГ на проф. Захари Захариев, председател на 
българската Национална асоциация „Един пояс, един път”, по 
повод проведения преди няколко дни телефонен разговор между 
председателя на КНР Си Дзинпин и президента на САЩ Джо Байдън 

САЩ работят за утвърждаването  
на Тайван като техен „самолетоносач” 
в Южнокитайско море

Т
ова е петата поред инди-
ректна среща/разговор 
между ръководителите 
на САЩ и на Китай от 
заемането на президент-
ския пост на Джо Байдън 

и едва ли може да се каже, че е да-
ла нещо ново като резултат, казва 
в началото на коментара си бъл-
гарският професор и продължава: 
„Така че според мен новото трябва 
да се търси най-вече в конкретна-
та обстановка, в която се намира 
светът днес. Оттук и опитите чрез 
съзнателно поддържан диалог меж-
ду двамата лидери да се преследват 
цели, които, от една страна, теоре-
тично могат да доведат до укреп-
ването на сигурността, но от дру-
га – видимо се разминават в стра-
тегическата си насоченост”.

Ако погледнем през погледа на 
Китай, причините, разбира се, са 
свързани с желанието на китайско-
то ръководство за стабилизиране-
то на сигурността като единстве-
на алтернатива за мирното бъде-
ще на човечеството в условията на 
21-ви век.

Според проф. Захариев трябва 
да разглеждаме този разговор меж-
ду двамата лидери и в контекста 
на глобалните инициативи, пред-
приети от Си Дзинпин и насочени 
към конкретизиране измеренията 
на философията, че „всички сме 
в една лодка”. А това зависи и от 
нашата способност да поддържа-
ме нормален диалог между „пъту-
ващите” в нея и да синхронизира-
ме усилията си в курса, който та-
зи лодка следва. 

Едновременно с това, от ки-
тайска гледна точка, този разго-
вор трябва да се разглежда и ка-
то израз на безпокойството на Ки-
тай, че нещата в света се развиват 
в съвсем друг план, посочва проф. 
Захариев.

„На първо място тук е тревогата 
на КНР от факта, че констатациите 
за нова „студена война” между Из-
тока и Запада не са ни най-малко 
пресилени. Още по-обезпокоител-
но е, че тези процеси се развиват и 
все повече излизат извън контрол 
и заплашват в определен момент 
да доведат до катастрофа във вза-
имоотношенията на международ-
ната сцена, като по този начин по-
ставят под въпрос бъдещето на ци-
вилизацията.”

САЩ и техните съюзници  
от НАТО и ЕС изграждат  
нова „желязна завеса“

По-нататък професорът комен-
тира, че Китай също така е дълбо-
ко обезпокоен и от факта, че освен 
на климата на „студената война”, 
ние сме свидетели и на изгражда-
нето, най-вече от страна на САЩ, 
подкрепяни от техните най-близ-
ки съюзници от НАТО и ЕС, на 
една нова „желязна завеса” меж-
ду Изтока и Запада. А тази завеса 
не само че крие огромни рискове, 

свързани с мирния диалог, на база-
та на международните преговори за 
преодоляване и избягване на воен-
ни конфликти, но и влиза в остър 
конфликт с обективния ход на ис-
торията, с цивилизационните хори-
зонти, насочени към засилване на 
интернационализацията на съвре-
менния свят и към утвърждаване 
на глобализацията като обективен 
процес на развитие.

В този контекст китайското 
ръководство разглежда и 

конкретната политика на САЩ 
спрямо Китай, 

обяснява професорът и конкрети-
зира, че 30% от китайската търго-
вия е насочена към САЩ. А това 
е не само в интерес на Китай, но 
и на самите САЩ поради обектив-
ни потребности на американската 
икономика и на американския въ-
трешен пазар. Ето защо всяко спе-
кулиране с конфликтни теми в ди-
алога между двете страни може да 
доведе до много тежки последствия, 
които ще окажат негативното си 
въздействие не само върху Китай, 
но и върху тях, а сблъсъкът на те-
зи два икономически и военнопо-
литически гиганта може да доведе 
и до глобална заплаха за сътрудни-
чеството в целия свят, категоричен 
е проф. Захариев.

Според председателя на На-
ционалната асоциация „Един по-
яс, един път” в тази връзка тряб-
ва да разглеждаме и въпроса за 
дълго прокламираното посеще-
ние на Нанси Пелоси в Тайван 
през август. „Все още е трудно да 
се каже дали то ще се осъществи 
или не, но едно е ясно: китайската 
страна е абсолютно категорична 
в своите оценки за това събитие, 

Украйна”, категоричен е той и под-
чертава, че именно в този контекст 
е любопитно да се обърне внима-
ние и на внесения в Конгреса за-
конопроект за т. нар. стратегиче-
ски интереси на САЩ, свързани с 
Черно море и Черноморския реги-
он. Професорът пояснява, че ста-
ва дума за документа, в който се 
говори не само за претенциите на 
Вашингтон, че този регион пред-
ставлява важен елемент от тяхна-
та сигурност, но в него се „отчи-
тали и попълзновенията за хеге-
монията и надмощието от стра-
на на Пекин”! Тоест той има не 
само антируска, пронатовска на-
соченост, но измества границите 
на влияние и пряко взривоопасно 
присъствие на САЩ в Черномор-
ския регион. По този начин гра-
ниците вече се изместват още по 
на изток и споменаването на Ки-
тай в този предизвикателен за све-
товната сигурност документ има 
за цел да противодейства на стра-
тегическия цивилизационен про-
ект „Един пояс, един път”, смята 
проф. Захариев. Според него става 
дума за един от основните ориен-
тири за реализацията на този про-
ект и за пресичане въобще на мор-
ския и сухопътен Път на коприна-
та между Изтока и Запада. И то 
с пряка военна намеса и директ-
но военно присъствие!

Това означава, че този документ 
влиза в открит конфликт с базисни 
документи за световната сигурност 
като Договора от Монтрьо за Чер-
но море и за достъпа до черномор-
ския басейн, добавя професорът.

Проблемите между Китай и 
САЩ се превръщат в обект на 

американската вътрешна политика
Не на последно място, когато го-

ворим за този пети разговор между 
Си Дзинпин и Байдън, проф. За-
хариев подчертава, че трябва да се 
отбележи - за жалост, че пробле-
мите на китайско-американските 
отношения се превръщат все по-
вече в обект не само на външна-
та политика на САЩ, но и на тях-
ната вътрешна политика. Профе-
сорът пояснява, че фактически се 
прави опит чрез един „демарш” от 
американска страна по отношение 
на Пекин да се насочи обществе-
ното внимание в ксенофобска по-
сока и да се добавят допълнител-
ни щрихи към „образа на врага” в 
лицето на Китай.

„Заедно с това целта на тази 
индиректна среща между двама-
та лидери е да се укрепи довери-
ето на американската обществе-
ност в политическия ресурс, който 
носят Демократическата партия и 
излъченият от нея президент. То-
ва следва да се разглежда и в кон-
текста на предстоящите на 8 но-
ември междинни избори, криещи 
голяма опасност за промяна в съ-
отношението на силите в Конгре-
са към негативна за Демократи-
ческата партия посока”, категори-
чен е в коментара си проф. Заха-
ри Захариев. 

Бел. ред.: Анализът  
на проф. Захари Захариев е направен  

в навечерието на визитата  
на Нанси Пелоси в Тайван.

като опит за тотално незачитане 
и дори отказ от трите споразуме-
ния, свързани с Тайван и предста-
вящи, от гледна точка на амери-
канската външна политика, КНР 
като единствен представител на 

китайския народ”, припомня той.
САЩ категорично работят за 

утвърждаването на Тайван като 
основния „самолетоносач” 
на САЩ на територията на 

Южнокитайско море! 
По-нататък професорът комен-

тира, че всичко това не може да 
се приеме спокойно от китайската 
страна в контекста не само на на-
ционалното достойнство и бъдеще-
то на единен Китай, но и в конте-
кста въобще на глобалната фило-
софия на Китай по отношение бъ-
дещето на диалога в условията на 
21-ви век и постигането на по-го-
ляма сигурност на територията не 
само на този регион, но и на ця-
лата планета.

САЩ искат да пресекат  
Пътя на коприната  

между Изтока и Запада
„Любопитно е обаче какви са 

подбудите от американска страна, 
задава риторичния въпрос проф. 
Захариев и обяснява: „Всички ана-
лизатори изтъкват на първо място 
въпроса за нежеланието на САЩ 
да се откажат от опитите за на-
саждане на глобалната мисия на 
Вашингтон, в контекста на идео-
логемата „Пакс Американа” от да-
лечния 19-и век, и това е опреде-
лящо и за цялостната сегашна по-
литика на САЩ по отношение на 
целия свят”.

„Този курс следва да се разглеж-
да и като продължение на поли-
тиката на Вашингтон спрямо Ру-
сия и войната на територията на 
Украйна, която те доведоха до ма-
щаба на война на САЩ и НАТО – 
от една страна, и Русия – от друга, 
върху „плацдарма” на държавата 
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еКолоГия

З
авърши плава-
щата инстала-
ция на най-го-
лямата офшор-
на платформа за 
добив на петрол 

в Азия, която се намира в 
устието на река Джудзян 
в южната китайска про-
винция Гуандун. Платфор-
мата „Ънпин 15-1“, висо-
ка около 160 метра и те-
жаща над 30 000 тона, е 

най-тежката и най-добре 
оборудваната петролна 
платформа в Азия. 

Завършването на над-
водната инсталация озна-
чава, че възможностите 
на Китай за проектиране, 
изграждане и монтаж на 
офшорни съоръжения за 
добив на нефт и газ от го-
лям мащаб са достигна-
ли утвърдените междуна-
родни стандарти.

Най-голямата 
офшорна 
платформа за 
петрол в Азия 

„Ънпин 15-1“ е голя-
мо офшорно съоръже-
ние, осигуряващо рабо-
тата на клъстера от неф-
тени находища „Ънпин“, 
който ще включва чети-
ри офшорни сондажни 
платформи за съвместно 

разработване на шест но-
ви нефтени находища. 
Пиковият дневен добив 
на петрол ще достигне 
около 5000 тона през вто-
рата половина на тази го-
дина, когато проектът ще 
бъде пуснат в действие.

План за развитие на водородната 
енергийна индустрия (2021 – 2035)

богати източни-
ци и ниски въ-
глеродни еми-
сии, водородна-
та енергия ви-
наги е била раз-

глеждана като важен фак-
тор за декарбонизацията на 
транспорта, индустрията и 
други енергоемки сектори. 
Освен това тя се разглеж-
да като стратегическа но-
вовъзникваща индустрия и 
ключова насока на разви-
тие в бъдещето.

„Водородната енергийна 
индустрия в Китай все още 
е в ранен етап на развитие 
и е необходимо да се подо-
бри политиката на най-ви-
соко ниво, систематично да 
се планира и насърчава ви-
сококачественото й разви-
тие като цяло“, казва Уан 
Сян, заместник-директор 
на Отдела за високи техно-
логии в Държавната коми-
сия за развитие и реформи.

В момента 99 процента 
от компаниите за водородна 
енергия на пазара избират 
търговски превозни сред-
ства като автобуси и теж-
котоварни камиони, обясня-
ва Чън Хайтао, който сле-
ди от дълги години секто-
ра на водородната енергия 
и е основател на водещата 
в индустрията компания за 
водородна енергия Tianjin 
JustPower Technology. Про-
дажната цена на автобуси-
те и тежкотоварните ками-
они, задвижвани с водород, 
обикновено надхвърля 1 ми-
лион юана, което затрудня-
ва популяризирането им, и 
компаниите трябва да раз-
читат прекалено много на 
субсидии, за да оцелеят, каз-
ва той, посочвайки, че из-
граждането на големи водо-
родни станции за зареждане 
с гориво по магистралите 
или в рамките на градове-
те също е основен проблем.

Използването на водо-
родна енергия в промиш-
лени превозни средства не 
е тема, която в миналото е 
присъствала често във фо-
куса на вниманието на пра-
вителство и на бизнеса. Дан- 
ните обаче показват, че има 
огромен пазар за промиш-
лени превозни средства в 
Китай както по отношение 
на запасите, така и по от-
ношение на пазарната ре-
ализация. В случая с мо-
токарите например, повече 
от 800 000 машини са били 

С

произведени в Китай през 
2020 г. и 1,03 милиона през 
2021 г. Очаква се през след-
ващите две години новият 
мащаб на пазара на мото-
кари само в Китай да дос-
тигне 200 до 300 милиар-
да юана (29,6 до 44,4 ми-
лиарда долара). Освен то-
ва броят на мотокарите на  
10 000 души в Китай е 
по-малко от половината от 
този в развитите страни, та-
ка че има огромно място 
за бъдещ растеж.

В същото време, спо-
ред представители на ин-
дустрията, чрез използва-
нето на водородна енергия 
в промишлените превозни 

получила 37 мотокара с 
водородни горивни клет-
ки, разработени и произ-
ведени от JustPower.

Според данни на компа-
нията към юни тази годи-
на средните работни часове 
на един водороден мотокар 
надвишават 2700. „Особено 
през декември, когато тем-
пературите паднаха до ми-
нус 19 градуса, всички мо-
токари с водород, пуснати в 
експлоатация, запазиха не-
прекъснатата си работоспо-
собност безотказно”, обяс-
нява мениджър на Yanshan 
Petrochemical.

JustPower е пуснал още 
три нови продукта през 
април  т. г. – 5-тонен ка-
мион с водородна горивна 
клетка AGV, мотокар с во-
дородна горивна клетка в 
твърдо състояние и 3-то-
нен мотокар с водородна 
горивна клетка AGV. Всич-
ки те са първите промиш-
лени превозни средства в 
областта на приложение-
то на водородната енергия 
в Китай.

Средносрочният и дъл-
госрочен План за разви-
тие на водородната енер-
гийна индустрия (2021 – 
2035) предвижда „изграж-
дане на диверсифицирана 
екосистема за използване 
на водородна енергия, об-
хващаща транспорта, съх-
ранението на енергия, про-
мишлеността и други об-
ласти“. Изследователски 
екип от Китайския наро-
ден университет смята, че 
в момента водородът се из-
ползва най-много в индус-
триални области като хи-
мическата промишленост, 
рафинирането на петрол и 
металургията. 

Въпреки това с непре-
къснатото усъвършенства-
не на технологията, свър-
зана с горивните клетки, 
броят на свързаните индус-
трии започва да нараства.

от тази на традиционните, 
последващите разходи са 
по-ниски след оценката на 
фактори като процент на 
амортизация и процент на 
заместване“, казва експер-
тът по водородна енергия 
Уан Уънцин.

Тъй като индустриални-
те превозни средства, ка-
квито са мотокарите, обик-
новено работят само в оп-
ределен диапазон от зони, 
притесненията за пробега са 
фактически изключени. В 
същото време изграждането 
на собствена малка станция 
за зареждане с водород е до-
казана опция. В индустри-
алния парк за интелигентно 

Преди три месеца Китай публикува своя 
средносрочен и дългосрочен План за развитие 
на водородната енергийна индустрия (2021 
– 2035) и някои компании вече са се насочили 
към прилагането на този тип енергия в 
промишленото производство. Според експерти 
подобна промяна значително ще стимулира 
развитието на компаниите за производство 
на водородна енергия и ще улесни пробива в 
развитието на индустрията, преодолявайки 
силната зависимост от държавните субсидии.

средства, като мотокарите 
например, може да се из-
бегнат често срещани про-
блеми, които съществуват 
при използването й в ав-
тобусите и тежкотоварни-
те камиони, като високата 
цена и др.

„Ако водородната енер-
гия се прилага за промиш-
лени превозни средства, въ-
преки че цената на един 
мотокар, задвижван с во-
дород, все още е по-висока 

оборудване на тендзинска-
та икономическа зона “Лин-
ган” има пример, при който 
водородната енергия се из-
ползва в промишлени пре-
возни средства. За снабдя-
ване с водородна енергия се 
използват собствено изгра-
дени съоръжения в обхвата 
на обектите. „Това решава 
проблема с трудностите при 
строителството и попълва-
нето на водородната стан-
ция за зареждане с гориво“, 

обяснява експертът Уан.
В сравнение с батери-

ите, енергията от водород 
има своите уникални пре-
димства. Едно от най-оче-
видните е, че зареждането 
на мотокар с водородни го-
ривни клетки отнема само  
2 – 3 минути, докато при 
мотокар с батерии е нужен 
поне час за презареждане. 
В Китай някои иноватив-
ни компании вече са ин-
вестирали в производство-
то на мотокари с водородни 
горивни клетки и тяхната 
безопасност и стабилност 
са доказани. През октом-
ври 2021 г. Sinopec Yanshan 
Petrochemical Company е 
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общество

Т
ова е един об-
ществен експе-
римент, свързан с 
гарантиране пра-
вото на образо-
вание и бъдеще-

то на селата. Той предвиж-
да ефективно и евтино съз-
даване на детски градини в 
отдалечени райони за деца 
между 3 и 6 години, така че 
да не им се налага за карат 
предучилищно образование 
далеч от домовете си.

През 2009 г. в околия 
Лъду, провинция Цинхай, 
която е в списъка на бе-
дните райони по това вре-
ме, започва благотворител-
ният проект „Всяко село с 
детска градина“. И 13 годи-
ни по-късно той обхвана 31 
околии в практически цял 
Западен Китай. Благодаре-
ние на проекта са създадени 
повече от 3000 селски дет-
ски градини, които се посе-
щават от 200 хиляди деца.

Инициатор и главен ре-
ализатор на проекта е бив-
шият заместник-директор 
на Китайската фондация за 
развитие и изследвания Лу 
Май, който е на 75 годи-
ни. Според него резултати-
те обаче са крайно недоста-
тъчни. „Много е малко, за-
щото в Китай има повече от 
600 хиляди села“, казва той.

А на въпросите защо 
трябва да се обърне внима-
ние на селските деца, кои-
то нямат възможност да по-
сещават детски градини, и 
наистина ли е важно вся-
ко село да има такава, Лу 
Май отговаря с данни на 
статистиката.

Преди 13 години, кога-
то стартира проектът в око-
лия Лъду, по-малко от по-
ловината деца там са посе-
щавали детските градини, 
а в селата почти е нямало 
възможности за предучи-
лищно образование. Екип 
от Пекинския университет 
прави проучване на мест-
ните деца между 3 и 6 го-
дини, от което става ясно, 
че нивото на тяхното ког-
нитивно развитие е по-мал-
ко от 60%, а езиковото им 
развитие около 40% от то-
ва на градските.

Проучванията са пока-
зали, че възрастта преди 6 
години е най-важна за мо-
зъчното развитие на чо-
век и ако децата се нами-
рат трайно в неподходяща 
среда, характеризираща се 
с липса на адекватна грижи 
и обич, бедност и проблем-
ни семейства, и тя не се по-
добри, всичко това ще по-
влияе върху мозъчното им 
развитие, физическото, пси-
хично здраве и дори ще ос-
тави траен отпечатък върху 
целия им живот.

Американският проект 
за предучилищно образо-
вание „Пери“, проследя-
ващ бедните деца в тече-
ние на повече от 40 годи-
ни, установява, че доброто 

Детски градини във всички отдалечени 
райони за деца между 3 и 6 години

предучилищно образование 
може ефективно да нама-
ли склонността към наси-
лие и престъпления в зря-
лата възраст.

Според проучване на 
Джеймс Хекман, лауре-
ат на Нобеловата награда 
по икономика и професор 
в Чикагския университет 
за ранното детско образо-
вание, фокусирането върху 
ранното развитие на деца-
та носи огромните ползи на 
обществото.

Според него равният дос-
тъп до образование е въ-
прос не само на морал, но 
е свързан и с дългосрочна-
та конкурентоспособност 
на държавата. Осигурява-
нето на ранно образование 
за всяко дете може да на-
мали разликата между бе-
дни и богати, да повиши ка-
чеството на трудовата сила 
и да стимулира икономиче-
ското развитие. И колкото 
по-рано стартира това обу-
чение, толкова по-добър е 
резултатът. През последните 
години Китай обръща все 
повече внимание на преду-
чилищно образование, ка-
то процентът на записване 
в детски градини се е уве-
личил от 56,6% през 2010 г. 
до 85,2% през 2020 г., а оч-
акванията са той да надви-
ши 90% през 2025 г.

„Тогава къде са остана-
лите деца, които нямат дос-
тъп до детските градини?“, 
пита Лу Май и дава отго-
вор: „В отдалечените сел-
ски бедни райони“.

Родителите в градовете 
отделят все по-голямо вни-
мание на ранното образо-
вание на децата. Но то не 
е толкова популярно в се-
лата, особено в по-бедните. 
Обичайно държавни детски 
градини има само в околий-
ските центрове, които обаче 
не могат да покрият всич-
ки селища, а по финансо-
ви причини в селата няма 
и частни детски градини.

„Тези деца също са ут-
решните строители на на-
шата държава и ако сега не 
обърнем внимание на тях-
ното развитие, един ден ще 
плащаме цената“, казва Лу 
Май. Това е причината да 
започне проектът „Всяко се-
ло с детска градина“, учас-
тниците в който вярват, че 
ранното образование на сел-
ските деца може да закре-
пи резултатите от десети-
летната програма на Китай 

за избавяне от бедността.
Проектът предвижда от-

криването на детска гради-
на в села с повече от 10 де-
ца в предучилищна възраст, 
така че да не им се налага 
да ходят ежедневно до дру-
ги по-големи селища с дет-
ски градини.

На пръв поглед каузата 
изглежда трудна, тъй като 
са нужни подходящи поме-
щения, разходи, включител-
но за заплати на учители-
те. Качеството на образо-
ванието също е изключи-
телно важно. На тези пре- 

дизвикателства екипът на 
проекта отговаря с дълго-
годишни практики.

Първо, те намират сво-
бодни обществени сгради 
в селата.

На следващо място, фи-
нансирането на една мал-
ка селска детска градина 
не е прекалено високо. Го-
дишните й разходи са меж-
ду 30 и 50 хиляди юана и 
80% от тях отиват за запла-
ти на учителите. В началото 
средствата идват главно от 
дарения, а след 2 – 3 годи-
ни градините биват вклю-
чени в местните бюджети. 
Например проектът в Лъ-
ду вече е част от държавна-
та система за предучилищ-
но образование.

Освен това проектът раз-
чита много на доброволци, 
които са готови да посве-
тят време и усилия на об-
разованието на децата и 

преминават съответните 
подготвителни курсове. 

Към момента общо 3955 
доброволци са участвали в 
проекта, 90% от тях са же-
ни и 70% са завършили уни-
верситет.

През 2018 г. „Всяко село 
с детска градина“ стана пър-
вият китайски проект, спе-
челил наградата за инова-
тивно образование на гло-
балната инициатива WISE.

Жизненоважен въпрос, 
свързан с този проект, кой-
то трябва да отговори на 
опасенията на хората за ка-
чеството на образованието, 
е наистина ли тези детски 
градини в отдалечени и из-
останали села с ниски из-
исквания относно оборудва-
не, учители и т. н. са полез-
ни за здравословното разви-
тие на децата и насърчава-
не на социалната справед-
ливост?

„Дали ще бъдат полезни, 
ще се види от резултати-
те“, смята Лу Май и обясня-
ва, че са поканили незави-
сими институции като Из-
точнокитайския педагогиче-
ски университет и Пекин-
ския университет да оценя-
ват многократно ефектив-
ността на проекта. И ре-
зултатите насърчават в го-
ляма степен Лу Май и еки-
па му да продължат по по-
етия път.

В първите села в Лъду, 
участващи в проекта, про-
центът на записване на де-
ца в тригодишното преду-
чилищно образование се е 
увеличил от 47% през 2008 г.  
до 99% тази година.

Изследванията показват, 
че езиковите и други позна-
ния на децата, както и тех-
ните социални умения са 
се повишили значително. 
Фондацията, реализираща 
„Всяко село с детска гра-
дина“, проследява 8531 де-
ца, които са се възползвали 
от проекта, който премина-
ва към етапа на задължи-
телното образование, и ги 
сравнява с деца в държав-
ни детски градини на ок-
ръжно ниво, частни детски 
градини на окръжно ниво 
и градски детски градини. 
На тестове за постъпване 
в начално училище е уста-
новено, че 68% от децата, 
участвали в проекта „Вся-
ко село с детска градина“, 
са постигнали над средните 
резултати, което не е далеч 
от 74% при тези в държав-
ните детски градини на ок-
ръжно ниво и е по-добре от 
47% от децата в други дет-
ски градини, като градски 
и частни. 

Проучването също така 
установява, че делът на де-
цата по проекта „Всяко се-
ло с детска градина“, кои-
то впоследствие са постъ-
пили в гимназия, е 81%, а 
този на неполучилите обра-
зование в ранна детска въз-
раст е само 25%.
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Млад китайски учен е награден  
на 24-тата международна
конференция по СПИН

Разработен е хидрогел с двоен 
ефект в борбата с рака

итайският учен Шъ Фанхуей е 
един от шестимата удостоени 
с наградата за млади изследо-
ватели за иновативни проучва-
ния в сферата на ХИВ. Тя бе 
връчена в рамките на 24-тата 

международна конференция по СПИН, 
която се проведе в канадския град Мон-
реал от 29 юли до 2 август.

Тази годишна награда се присъжда 
в 6 категории, включително клинични 
науки, епидемиология и превенция, по-
литически науки и др. Шъ Фанхуей по-
лучи отличието в областта на социал-
ните и поведенчески науки за свое про-
учване как расовата жилищна сегрега-
ция засяга живота на хората с ХИВ в 
южната част на САЩ.

Конференцията събра учени, клини- 

цисти, лидери на общности, защитни-
ци, хора с жив опит с ХИВ, доставчи-
ци на здравни услуги, законодатели от 
цял свят, за да подобрят отговора срещу 
ХИВ и СПИН.

итайски учени създадоха хи-
дрогел, който има двоен ефект 
в борбата с рака, помагайки 
за по-точното изгаряне на ту-
мора и засилването на анти-
туморния имунитет. Резулта-

тите от проучването бяха публикувани 
в сп. Science Advances. В статията уче-
ните говорят за метален биоматериал, 
който повишава ефективността на на-
гряването и ограничава съответната зо-
на при излагане на микровълни.

Екипът от Института за функционал-
ни нано и меки материали към универ-
ситета Соочоу обвиха калциеви и манга-
нови йони в малък базиран на алгинат 
хидрогел, който е в състояние да про-
извежда повече топлина в ограничено 
целево място и да избегне термичните 

увреждания на близките здрави тъка-
ни. Освен това наличието на повече из-
вънклетъчни калциеви йони повишава 
чувствителността на раковите клетки 
към леко термично увреждане и насър-
чава пълното унищожаване на първич-
ния тумор, посочват учените. След то-
ва тези изгорени ракови клетки заедно 
с калциевите и мангановите йони ще 
подсилят имунния отговор.

Активираните чрез този механизъм 
молекулярни пътища могат да потиснат 
растежа както на метастатични, така и 
рецидивиращи тумори, уверени са съав-
торите на статията Фън Лянджу и Лиу 
Джуан от университета Соочоу.

В момента учените работят върху 
възможностите за клинично приложе-
ние на хидрогела.

К

К

К
итайска поговор-
ка казва: „Слън-
цето е съкрови-
ще – ако се попе-
чеш на него, ще 
си здрав“. В на-

ши дни повечето хора пред-
почитат да избягат от жеги-
те и слънцето и да се затво-
рят в стая с климатик. Но 
изследванията на учени от 
различни страни показват, 
че за да е здрав, човешкият 
организъм се нуждае от оп-
ределена доза слънце и вре-
ме, прекарано на открито.

 За какво е полезно  

 слънцето? 
1. Помага за синтеза  

на витамин Д
След като дълги години 

организациите за изследва-
не на рака препоръчваха да 
се ограничава излагането 
на директното действие на 
слънчевите лъчи и използ-
ването на различни блоки-
ращи слънцето мазила, то 
в момента се правят опити 
за „обратен завой“. Причина 
за това е витамин Д, защо-
то наличието или отсъст-
вието му е пряко свързано 
с излагането на действието 
на слънчевите лъчи. Всъщ-
ност витамините са нещо, 
което организмът не може 
да синтезира сам и тряб-
ва да се приемат отвън, ос-
новно чрез храната. Но т.
нар. витамин Д или по-точ-
но витамин Д3 (холикалци-
ферол), се синтезира изця-
ло самостоятелно от орга-
низма. Този синтез се полу-
чава благодарение на въз-
действието на слънчевата 
светлина и холестерола бук-
вално върху повърхността 
или нанометри под повърх-
ността на кожата. От там 
за около 48 часа витаминът 
стига кръвта и се разпрос-
транява в целия организъм.

Витамин Д3 е необхо-
дим за функционирането 
на всички клетки и дефи-
цитът му води до редица 
болести като рак, сърдеч-
носъдови заболявания, ди-
абет, остеопороза, туберку-
лоза, бъбречна недостатъч-
ност, ревматоиден артрит 
и много други. Доскорош-
ното негативно отношение 
към слънчевите лъчи върху 

Слънцето – приятел или враг

организма се базираше на 
връзката им с рака на ко-
жата. Но се оказва, че така-
ва връзка всъщност не съ-
ществува. Проблем се по-
явява, когато се стигне до 
изгаряне, породено от слън-
чевите лъчи. Ако се излага-
те на слънце умерено, ре-
ално не съществува риск, а 
остава само благоприятно-
то му действие. Освен това 
дефицитът на витамин Д и 
последвалото го отслабване 
на имунната система носят 
по-голяма опасност от раз-
витието на рак на кожата, 
отколкото слънчевото из-
гаряне.

2. Пази от късогледство
Едно проучване на уче-

ните от Австралия показ-
ва, че липсата на слънчева 
светлина е една от основ-
ните причини за късоглед-
ството. Те установили, че 
слънцето стимулира обра-
зуването на допамин, кой-
то потиска растежа на око-
то. Когато този растеж не се 
регулира, това може да до-
веде до късогледство. 

Учените са доказали 
връзката между времето, 
прекарано на свеж въздух 
и липсата на признаци на 
късогледство, защото тогава 
нивата на осветеност са де-
сет пъти по-високи в срав-
нение с изкуственото освет-
ление. Ето защо е желател-
но да прекарваме около 10 
– 12 часа седмично навън.

3. Пази от настинки
Американските учени са 

открили, че честото изла-
гане на слънце помага да 
държим грипа и респира-
торните заболявания по-да-
леч. Според тях осигурява-
нето на достатъчно витамин 
Д е добра превенция срещу 
болки в гърлото, обикнове-
ни настинки и течащ нос. 
Хората, които живеят в ра-
йони, където има достатъч-
но слънчева светлина, се оп-
лакват по-рядко от просту-
ди в сравнение с тези, кои-
то живеят в места, където 
тя е по-малко.

4. Намалява риска 
от сърдечносъдови 

заболявания
Британските учени са до-

казали, че при хората, които 
имат дефицит на витамин 

Д, рискът от сърдечносъдо-
ви заболявания е по-голям. 
Те открили, че през зима-
та, когато ултравиолетови-
те лъчи са по-малко, бро-
ят на пациентите с инфаркт 
на миокарда се увеличава 
значително.

5. Удължава живота
Датските учени устано-

вили, че слънчевите лъчи 
удължават живота. В про-
дължени на 26 години те на-
блюдавали над 4 милиона 

датчани и открили, че те-
зи, които прекарвали по-
вече време навън, живе-
ли по-дълго от онези, кои-
то се заседявали в офиса 
или вкъщи.

6. Увеличава нивата на 
тестостерона

Оказва се, че най-до-
брата виагра е слънцето. 
Австрийските учени уста-
новили, че нивата на тес-
тостерона в организма се 
променят в зависимост от 

количеството витамин Д. 
С настъпването на есен-

та нивата на витамин Д и 
тестостерона едновременно 
се понижавали и през ме-
сец март следващата година 
достигали най-ниските си 
нива. Това според тях има 
пряка връзка с излагането 
на слънце. Според изследва-
нето прекараният един час 
на открито може да увели-
чи нивата на тестостерона 
с почти 70%.

7. Лекува депресии
Слънцето е и незаменим 

лек срещу депресия. Реди-
ца проучванията, свързани 
с психическата стабилност, 
показват, че изобилието от 
слънчева светлина повиша-
ва адреналина, тироксина и 
отделянето на гонадотропи-
на. Това на практика води 
до облекчаване на депре-
сивните състояния и пов-
дига духа. 

Според изследователи-
те от Китайската асоциа-
ция за ментално здраве през 
зимата и дъждовните дни 
при много хора се появяват 
оплаквания като безсъние, 
усещане за стягане в гърди-
те и раздразнение.

Слънцето, въздухът 
и водата – това са 
трите неща, без които 
животът на Земята би 
бил невъзможен. Докато 
за ползите от въздуха 
и водата няма спорове, 
то когато става дума за 
слънцето, нещата не са 
толкова прости. В днешни 
дни битува твърдението, 
че ултравиолетовите 
лъчи са вредни за 
здравето и непрекъснато 
се предупреждава, че 
излагането на лятното 
слънце може да доведе 
до фатални заболявания 
като рак на кожата 
например. Но дали 
наистина е така?

здраве
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елевизионният се-
риал „Мечта за ве-
ликолепие“ показ-
ва начина на жи-
вот и естетиката 
през династия Сун.  

Той е предизвикал огромен 
интерес най-вече с древните 
картини и с танците, кои-
то демонстрират красотата 
на традиционната китайска 
култура.

В наши дни в универ-
ситетските кампуси често 
могат да се видят студент-
ки, облечени в традицион-
ни китайски дрехи. Почти 
всяко висше учебно заведе-
ние има клуб, който съби-
ра феновете на този стил 
облекло. 

В интернет простран-
ството традиционната кул-
тура също е придобила зна-
чителна популярност. Мно-
го известни личности, ка-
то танцьори и фотографи, я 
популяризират в социални-
те мрежи по свои уникал-
ни начини. Те публикуват 

уристическият пазар в 
провинция Юннан се е 
възстановил и много за-
бележителности привли-
чат интереса на посетите-
лите. По данни на мест-

ния Център по туризъм през юли 
т. г. броят на хората, които са прис-
тигнали в провинцията с цел ту-
ризъм, е надвишил 1 милион, кое-
то е увеличение от 80,13% в срав-
нение с предходния месец. Турис-
тическият пазар се възстановява 
постепенно, като немалка заслу-
га за това има едно от най-важни-
те събития в Юннан – Фестивалът  
на факлите.

Като най-популярен проект за 
културен туризъм в Юннан, Фест- 

Китайските филми 
събуждат интереса към 
традиционната култура

Фестивалът на факлите съдейства за 
възстановяването на туристическия пазар

Т

Т

Култура

все повече млади хора, кои-
то искат да изучат на съот-
ветните техники. 

Постепенно голяма част 
от културното наследство 
на Китай се превръща в съ-
кровище за младото поколе-
ние. Част от древните уме-
ния обаче днес са загуби-
ли мястото си в ежедневи-
ето, например хартиените 
чадъри, някои от бамбуко-
вите и лакираните изделия.

За любовта на китайци-
те към традиционната кул-
тура може да се съди и от 
огромната популярност на 

филма за кантонската опера 
„История за Бялата змия“. 
Според данни на уебсайт за 
продажба на билети пове-
че от 70% от потребители-
те искат да го гледат, като 
сред тях зрителите между 
20 – 24 години са над 40%. 

Пробуждането на ин-
тереса на младото поко-
ление към традиционната 
китайска култура е резул-
тат от непрекъснатите уси-
лия на държавата и обще-
ството за опазването на кул-
турното наследство.

ги съчетават със съвремен-
ния начин на живот. През 
последните години продаж-
бите на културни продукти 
от Забранения град и музея 
към него са надхвърлили 1 
милиард юана. 

Например шнола за коса 
с плетени цветя в град Ян- 
джоу е вид нематериално 
културно наследство, кое-
то привлича вниманието на 

видеоклипове с различни 
традиционни дрехи, а чрез 
танците пресъздават красо-
тата на известни класиче-
ски картини. Създават се и 
много документални фил-
ми, разкриващи красотата 
на традиционен Китай.

Младите хора в Китай  
все повече изпитват гордост 
от красотата на народните 
традиции и се опитват да 

страницата подготви 
Красимира иваНова

ивалът на факлите привлича тра-
диционно множество посетите-
ли от страната и чужбина. В него 

туристите могат да станат част от 
тази уникална традиция, да запа-
лят своя факла, да се насладят на 

е най-впечатляващ. През 2005 г. той 
дори е включен като едно от пър-
вите подобни събития в списъка на 
националното нематериално кул-
турно наследство и оттогава насам 
самият фестивал и съпътстващата 
го Ориенталска карнавална нощ се 
радват на огромен интерес. 

Този фестивал заедно с Фестива-
ла на водата на етноса дай е един 
от най-автентичните празници в 
провинция Юннан.

На фестивала най-важната це-
ремония по оказване на почит към 
Огъня се води от шаман, наре-
чен Бимо, като участниците пе-
ят песни, принасят жертви на Бо-
га на Огъня, запалват свещения 
Огън и отправят молитви за бла-
гополучие. Около пламъците на 
буйния огън стотици хора играят 
„танца на левия крак“, който сим-
волизира надежда и пожелания за 
по-добър живот.

Местните жители и туристите 
със запалени факли танцуват око-
ло огньове, потопени в празничния 
дух. Всички пеят, танцуват и се за-
бавляват, а очарованието на тради-
ционната музиката на етноса и до-
бавя нотка екзотика към фестивала.

Фестивалът на факлите е ярък 
израз на самобитната култура на 
етносите и особено на национал-
ността и. 

Същевременно той насърчава 
дълбоката интеграция между тра-
диционната култура и туризма и 
така допринася за икономическото 
и социално благополучие на мест-
ните жители.

състезанията по стрелба с лък и 
борба, както и да опитат местна-
та кухня. 

Съпреживявайки различни еле- 
менти от този фестивал, който 
включва церемония за преклоне-
ние пред огъня, фойерверки, на-
родни песни, танци, както и без-
платна бира, туристите могат да се 
запознаят със самобитната култу-
ра на етноса и да усетят местното 
гостоприемство.

Фестивалът на факлите е изклю-
чително почитан от трите етноса и, 
бай и наси. Той се провежда през 
втората половина на месец юли и 
продължава цели три дни и нощи. 
Най-пищно го празнуват хората от 
етноса и, които се наричат още „ог-
неният народ“. 

Чусюн е една от двете автоном-
ни префектури на този етнос в Ки-
тай, където Фестивалът на факлите 
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Н
овата треньорка 
на отбора Шуй 
Кинся е бивша 
футболистка от 
китайската фут-
болна асоциа-

ция, която се е състезава-
ла много успешно на Лет-
ните олимпийски игри през 
1996 г., където отборът пе-
чели сребърния медал, а съ-
що и на Олимпийските иг-
ри през 2000 г. 

„Младите играчи в отбо-
ра на Китай още нямат дос-
татъчен опит в големи меж-
дународни турнири, но те се 
представиха добро на шам-
пионата на Източна Азия 
в Япония“, каза Шуй след 
финалния мач на отбора в 
Кашима, завършил с равен-
ство 0-0 между китайския 
и японския отбор.

„Стоманените рози“ на Китай 
усилено се подготвят за 2023 г.
Националният отбор на Китай по футбол за 
жени не успя да достигне най-високото място на 
подиума на приключилото неотдавна първенство 
по футбол за жени в Източна Азия, но феновете 
му бяха впечатлени от стабилното представяне 
на подмладения състав, начело с треньорката 
Шуй Кинся, коментира англоезичният китайски 
вестник „Чайна дейли“, която призовава играчите 
да се амбицират още повече след спечелването на 
второ място на турнира.

„Надявам се, че млади-
те ни играчи ще израснат и 
ще станат по-амбицирани. 
Надявам се също, че при-
ключилият турнир в Япо-
ния ще засили увереност-
та им и ще помогне на те-
зи футболистки, които то-
ку-що са се възстановили от 
контузии“, прогнозира Шуй.

Резултатът от финалния 
мач на първенството в Ка-
шима подреди „Стомане-
ните рози“ на второ мяс-
то в шампионата между 

четирите достигнали до фи-
налния кръг отбори с ед-
на победа и две равенства.

След като спечелиха Ку-
пата на Азия през февруа-
ри, надеждите  на „Стома-
нените рози“ за турнира в 
Източна Азия бяха големи. 
Те вярваха, че и на шам-
пионата за Източна Азия 
в Япония могат да добавят 
още една титла, но срещ-
наха там добре подготвен 
съперник. Статистиката 
подкрепя това заключение 

ния, старши треньорката 
Шуй подчерта, че отборът 
гледа на шампионата пове-
че като трупане на опит, от-
колкото като стремеж към 
слава.

„Общата сила на япон-
ския отбор и тяхното разби-
ране за футбола са по-добри 
от нашите. Така че играта с 
нашия прочут боен дух не 
беше достатъчна, за да ги 
победим. Все още имаме 
много какво да коригираме 
в нашата игра, но се очак-
ва, че съперниците ни съ-
що ще се подобряват. Това 
е футболът, затова мантали-
тетът също е от решаващо 
значение, смята Шуй. Тряб-
ва обезателно да продъл-
жим с разбора и оценката 
на нашите тактики. Напри-
мер, ако нашите подавания 
в мачовете са слаби, трябва 
да преценим дали методи-
те ни на обучение са пра-
вилни и дали уменията ни 
не са малко под стандарта. 
И когато представянето ни 
не е идеално, трябва да  се 
опитаме да намерим реше-
ния. Трябва също така да 
продължим да оценяваме 
и тактиката си“, обяснява 
Шуй Кинся.

Китайският женски фут-
бол се радва на значителен 
успех през последните десе-
тилетия. „Стоманените ро-
зи“ спечелиха сребърни ме-
дали на Олимпиадата през 
1996 г. и на Световното пър-
венство през 1999 г., но на-
последък отборът изоста-
на от бързото развитие на 
женската игра в световен 

– 37%  притежание на топ-
ката и само три удара към 
вратата срещу 14 удара на 
Япония.

„Наблюдавайки предста-
вянето на младите японски 
играчи, осъзнахме, че ние 
все още имаме да извървим 
дълъг път в бъдеще“, при-
зна защитничката на отбо-
ра на Китай Ли Джиаюе.

Преди да замине за Япо- 

мащаб, особено в Европа. 
Но новата старши треньор-
ка Шуй донесе нова надеж-
да. След нейното назнача-
ване отборът на Китай не 
е победен в последните си 
осем мача.

„Надявам се, че игра-
чите ни ще се сближат и 
ще се сработят по-добре и 
че все още има вдъхнове-
ние да поддържаме нашите 

добри традиции от мина-
лото. Това е много важно 
за мен“, коментира Шуй.

След приключването 
на турнира за Купата в Из-
точна Азия сега китайският  
отбор замина директно от 
Япония за САЩ, където в 
продължение на един месец 
ще има тренировки и прия-
телски мачове срещу мест-
ни женски и мъжки отбо-
ри. Към състава по време 
на тренировъчния лагер ще 
се включат  и няколко мла-
ди китайски играчи, които 
се състезават в чуждестран-
ни лиги, като Шен Менгу 
от шотландския клуб Сел-
тик и др.

Шуй описа трениро-
въчния лагер в САЩ ка-
то „труден тест за физиче-
ската и психическата сила 
на играчите“. Тя се надява 
тренировките и мачовете в 
САЩ да му дадат възмож-
ност да оцени качествата и 
стойността на обещаващи-
те млади таланти в отбо-
ра.  „Този тренировъчен ла-
гер и след това зимната ни 
подготовка ще бъдат от ре-
шаващо значение за игра-
чите ни, особено за пови-
шаване на физическата им 
сила обяснява Шуй. А ос-
вен това трябва да мислим 
как да постигнем собствен 
стил на игра, базирана на 
нашите добри традиции“, 
подчертава в заключение 
новата треньорка на „Сто-
манените рози“ на Китай 
Шуй Кинся.

Китайският национален обор  
по футбол „Стоманените рози“  
е зареден с амбиция за 2023 г.

Уан Линлин от 
отбора на Китай 
(вдясно) се 
бори за топката 
с Рико Уеки 
от Япония във 
финалния мач в 
Кашима
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

ънджън офи-
циално позво-
ли на напъл-
но автоном-
ни превозни 
средства да 

се движат по определени 
пътища, след като местна-
та наредба за интелигент-
ни превозни средства влезе 
в сила. Новата наредба ще 
даде тласък и подкрепа на 
компаниите за автономно 
шофиране да продължават 
уверено да развиват своите 
технологични инициативи 
и да ускорят комерсиализа-
цията и прилагането на ав-
тономното шофиране.

Най-важната част от на-
редбата е, че тя включва 
ясни насоки относно прав-
ните задължения в случай 
на произшествия, като за 
напълно автономни пре-
возни средства отговорност 
носи собственикът или 
ползвателят на превозното  
средство. 

Ш

Самоуправляващите 
се автомобили вече са 
разрешени в Шънджън

Досега безпилотните ав-
томобили са изминали по-
вече от 14 милиона кило-
метра автономно шофира-
не в Пекин, Шанхай, Гуан-
джоу и Шънджън без ни-
какви инциденти. Систе-
мата за автоматично упра-
вление има модул, който 
ще следи работата на ос-
новната система на самия 

автомобил и ситуацията му 
в реално време. 

Очаква се автономно-
то шофиране да продължи 
да се развива с висока ско-
рост през следващите годи-
ни. Експертите продължа-
ват да подобряват техноло-
гията, инфраструктурата и 
нормативните разпоредби 
в сектора.

Грандиозен 
спектакъл с 
фолклорни песни  
и танци
Наскоро в 
провинция Гуейджоу 
бе представен 
мащабният спектакъл 
с фолклорни песни 
и танци под мотото 
„Колоритният стил на 
Гуейджоу“.
Той има за цел 
да интегрира 
културата и туризма. 
Спектакълът е бил 
на сцена близо 5000 
пъти от 2006 г. насам 
в 40 китайски града 
и 30 държави. 

Състезание по ръчна бродерия
В автономните префектури Циендуннан Мяо и Дун  на провинция Гуейджоу се проведе 
състезание по ръчна бродерия, което има за цел преди всичко да съхрани традиционни 
умения и да подпомогне на съживяването на провинцията.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Тропическа гора с кислороден бар
Търговски център в Пекин изненада клиентите си с нова 
придобивка. Във вътрешността на мола беше организирана 
тропическа гора с естествен кислороден бар.

Снимка Синхуа

К

Китайската 
рекламна индустрия 
бележи стабилен 
растеж

итайската рек- 
ламна индус-
трия регистри-
ра стабилен рас- 
теж през 2021 г.,  
показват дан-

ни на Държавната адми-
нистрация за регулиране 
на пазара. 

Комбинираните бизнес 
приходи на големи ком-
пании и публични инсти-
туции в сектора са нарас-
нали с 20 процента на го-
дишна база до приблизи-
телно 1,18 трилиона юана 
(около 174 милиарда щат-
ски долара) миналата го-
дина, надхвърляйки 1 три-
лион юана за първи път.

Индексът за развитие-
то на китайската реклам-
на индустрия е достигнал 
110,85, което е ръст от 
7,36% спрямо предходна-
та година, според доклад, 
публикуван съвместно от 
администрацията и Служ-
бата за икономическа ин-
формация на Китай.

Онлайн рекламите за-
почват да заемат доми-
нираща позиция на ки-
тайския рекламен пазар, 
като приходите се увели-
чават всяка година. Те са 
дали силен тласък в съз-
даването на нови пазари 
и форми на потребление, 
показват данните.  


